
Published on Al-Islam.org (https://www.al-islam.org)

Home > Mizan al-Hikmah (Scale of Wisdom) > Secrecy > Those That Must Not Be Entrusted With a
Secret

Secrecy

Secrecy رالس

Keeping a Secret

ِرتمانُ السك

1دِهةُ بيريكانَتِ الخ هرس تَمن كم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

1– Imam Ali (a.s.) said, 'Whoever keeps his own secrets has control in his own hands.’[Nahjul Balaghah,
Saying 162]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): الظَّفَر بِالحزم ، والحزم بِإجالَة الرأيِ ، والرأي بِتَحصين الأسرار2ِ

2– Imam Ali (a.s.) said, 'Victory comes about through determination, and determination comes about
through carefully weighing up one's ideas, and ideas are formed through guarding secrets.’[Nahjul
Balaghah, Saying 48]

3هيرأس رتص كَ فإن أفشَيتَهيركَ أسرس :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

3– Imam Ali (a.s.) said, 'Your secret is your prisoner which, if let loose, will make you its
prisoner.’[Ghurar al-Hikam, no. 563]

4ِهرس ندوقص لالعاق درص :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.
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4– Imam Ali (a.s.) said, 'The bosom of the wise man is the strongbox guarding his secret.’[Nahjul
Balaghah, Saying 6]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): كلَّما كثُر خُزانُ الأسرارِ كثُر ضياعها5

5– Imam Ali (a.s.) said, 'The more the keepers of secrets increase, the more the divulgers of secrets
increase.’[Ghurar al-Hikam, no. 7197]

6ينَةأ نالطُّم لك لَه ولا تَبذُل ةدوالم لكَ كدِيقصل ذُلاُب :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

6– Imam Ali (a.s.) said, 'Shower all your love on your friend but do not shower all your trust on
him.’[Ghurar al-Hikam, no. 2463]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): أنجح الامورِ ما أحاطَ به التمان7ُ

7– Imam Ali (a.s.) said, 'The most successful of matters is the one that is kept confidential.’[Ghurar al-
Hikam, no. 3384]

8قَةث لندَ كع كَ إرلا تُودِعْ س :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

8– Imam Ali (a.s.) said, 'Do not entrust your secret, except to someone who has your absolute
trust.’[Bihar al-Anwar, v. 77, p. 235, no. 3]

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): لا بأس بأن لا يعلَم سرك9َ

9– Imam Ali (a.s.) said, 'It does not matter if your secret is unknown.’[Bihar al-Anwar, p. 269, no. 1]

10غَيرِه ِرسل قْولَم ي ِهرس فظن حع فعن ضم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

10– Imam Ali (a.s.) said, 'The one who is unable to keep his own secret will be unable to keep anyone
else's.’[Ghurar al-Hikam, no. 8941]

. ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): إفشاء السرِ سقوط11ٌ

11– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'Divulging a secret is a breakdown [of trust].’[Tuhaf al-’Uqul, no. 315]



.ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): سركَ من دمكَ فلا يجرِين من غَيرِ أوداجِك12َ

12– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'Your secret is of your own blood, so never let it flow from other than your
own veins.’[Bihar al-Anwar, v. 75, p. 71, no. 15]

13، ِهن نَبِينَّةٌ موس ، ِهبن رنَّةٌ مصالٍ: سخ ثلاث ونَ فيهي ّمؤمناً حت ونُ المؤمنلا ي :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام
نم داً إحا بِهغَي لع ظْهِربِ فلا يالغَي معال» :وجله‏ُ عزال قال ، ِهرتمانُ سك ِهبن رنَّةُ مفالس ، ِهيلن ونَّةٌ موس
.«ارتَض من رسولٍ

13– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said, 'A believer is not a believer unless he possesses three qualities within
him: one quality characteristic of his Lord, one quality from His Prophet, and one quality from His
vicegerent. The quality that is characteristic of his Lord is guarding a secret, for verily Allah has said,
"Knower of the Unseen, He does not disclose His Unseen to anyone, except to an apostle He
approves of"[Qur’an 72:26].[Bihar al-Anwar, v. 75, p. 68, no. 2]

14دَةٌ لَهفسم مستَحأن ي قبل ءَّالش إظهار :(لامالّس لَيهع) الجواد ـ الإمام.

14– Imam al-Jawad (a.s.) said, 'Exposing something before it has become consolidated will ruin it.’[Bihar
al-Anwar, p. 71, no. 13]
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من لا ينبغ إيداعهم سراً

15تمانَهك يقطشيئاً لا ي لالجاه إل رلا تُس :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

15– Imam Ali (a.s.) said, 'Do not confide anything in an ignorant person for he will not be able to guard
it.’[Ghurar al-Hikam, no. 10265]

16ن‏لا أمانَةَ‏ لَهكَ مر‏سنلا تُودِع :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

16– Imam Ali (a.s.) said, 'Do not ever entrust your secret to someone who has no integrity.’[Ghurar al-
Hikam, no. 10166]

17قوالأحم ، امرأةُ ، والَّنما : المرس نعستَودلا ي ثلاث :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .



17– Imam Ali (a.s.) said, 'Three types of people should not be entrusted with a secret: a woman, a
slanderer and an idiot.’[Ghurar al-Hikam, no. 4662]

18صافَةَ لَهن لا حندَ مع هتُودِع رياعاً: ... وسض بنذهعةٌ يأرب :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

18– Imam al-Sadiq (a.s.) said, 'There are four things that go to waste: …and a secret you entrust to an
injudicious person.’[Bihar al-Anwar, v. 75, p. 69, no. 4]
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